
 
RADA MIEJSKA W NAROLU 

  

 

PROTOKÓŁ z XIII sesji 
VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu 

 
 
Data sesji: 22 grudnia 2015 r.  
Miejsce sesji: Urząd Miasta i Gminy w Narolu przy ul. Rynek 1 . 
Godzina rozpoczęcia sesji: 11:10 
Godzina zakończenia sesji: 12:55 
Numery podjętych uchwał: 94/XIII/2015 – 102/XIII/2015 
Prowadzący obrady: Przewodnicz ący Rady Miejskiej w Narolu – Krzysztof Szawara 
     Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej – Grzegorz Patałuch 
Protokołował: Krzysztof Świętojański 
W sesji uczestniczyło: 15 radnych (na 15 ogółem tj. 100%) 
Radni nieobecni: - Krzysztof Szawara - od godz. 12:05, 

- Adam Machlarz - od godz. 12:05, 
- Artur Kida - od godz. 12:05, 
- Paweł Farion - od godz. 12:05.  

 
Załączniki do protokołu: 
 

Nr 1 - Lista obecności Radnych Rady Miejskiej. 
Nr 2 - Lista obecności Sołtysów. 
Nr 3 - Lista obecności zaproszonych gości. 
Nr 4 - Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie.  
 

Porządek obrad sesji:  
  
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocno ści sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Burmistrza o pracy w okresie mi ędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

- wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Narol na 2015 rok, 
- zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Narol na lata 2015-2027, 
- zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
- przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani na rok 2016, 
- przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2016, 
- przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie dla Gminy Narol na lata 2016-2020, 
- przyjęcia Strategii  Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Narol na lata 2015-2025, 
- inne. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Sprawy ró żne. 
8.  Zakończenie sesji. 
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Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Narolu Krzysztof Szawara. 
Przywitał Radnych Rady Miejskiej, Burmistrza Miasta i Gminy Narol, Skarbnika Miasta i 
Gminy, Sekretarza Urzędu oraz Sołtysów. 

 
Ad. 2.  Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji (zał. 

nr 1).  
 
Ad. 3.  Protokół z XII sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu z 19 listopada 2015 roku został 

przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 4. Burmistrz Stanisław Woś przedstawił informację o swoich działaniach w okresie miedzy 

sesjami, tj. 19 listopada do 22 grudnia 2015 roku. Powiedział: „Panie Przewodniczący, 
Pani i Panowie Radni, Szanowni Państwo Sołtysi i zaproszeni goście. Ostatnia sesja 
miała miejsce tutaj 19 listopada, a w dniu wczorajszym odbył się konwent, na którym 
przedstawiłem sprawy będące tematem dzisiejszych obrad. Zbliżamy się do końca roku 
i w chwili obecnej nie ma już większych zadań inwestycyjnych, a mijający rok 2015 był 
przede wszystkim okresem przygotowań do składania wniosków w nowej perspektywie. 
Jeżeli chodzi o zadania inwestycyjne, to ten rok minął nam pod znakiem modernizacji 
dróg gminnych i powiatowych. O wcześniejszych zadaniach na bieżąco Państwa 
informowałem, teraz dodam tylko, że zmodernizowano drogi w Kadłubiskach i 
Chlewiskach, na które dostaliśmy dofinansowanie z Urzędu Wojewódzkiego na 
likwidację skutków klęsk żywiołowych. 

  Obecnie trwają jeszcze drobne remonty w Gminnym Ośrodku Kultury przy 
adaptacji pomieszczeń, a sołtysi realizują końcowe zadania z funduszów sołeckich. 
Z Panią Skarbnik pracujemy nad urealnieniem budżetu po stronie dochodowej i 
wydatkowej, tak aby nie doprowadzić do przekroczenia wydatków, które mamy w 
planach. Właśnie dzisiejsza sesja zaplanowana jest głównie pod kątem urealnienia 
budżetu. Po analizie wydatków w poszczególnych jednostkach w oświacie brakło nam 
190 tys. złotych, choć początkowo wskazane było 330 tys. złotych. Udało się tą kwotę 
zmniejszyć. Musimy zabezpieczyć środki w kulturze, w GOK-u, gdzie brakuje 30 tys. 
złotych, by zamknąć wydatki poniesione na realizację zadań statutowych, m.in. 
realizację większych imprez organizowanych na terenie naszej gminy. Musimy również 
dodać środki do administracji, gdzie brakuje nam środków w planie na obsługę Rady i w 
samej administracji – chodzi o kwotę 20 tys. złotych.  

  Dodatkowo niespodziewanie dla nas na koniec roku musimy zwrócić 72 tys. 
złotych do Urzędu Marszałkowskiego jako instytucji zarządzającej. Kwota ta jest 
podatkiem VAT od środków przekazywanych nam od 2012 roku w ramach projektu 
PSEAP, a po nowej interpretacji jest to wydatek niekwalifikowany. W związku z tym to, 
co otrzymywaliśmy na zabezpieczenie VAT-u musimy zwrócić, natomiast w roku 
przyszłym złożymy deklarację do Urzędu Skarbowego by ta kwotę odebrać.  

  Krótko mówiąc, jeżeli chodzi o sytuację w budżecie i sytuację gminy, to wygląda 
to dość dobrze. Mamy środki bieżące na pokrycie wszystkich wydatków planowanych 
do końca roku i mało tego, chciałbym aby w ostatnich dniach 2015 roku spłacić 
dodatkowo około 400 tys. złotych kredytów zaciągniętych, a których termin płatności 
przypada na lata późniejsze. Chciałbym i planuję z Panią Skarbnik zamknąć ten rok tak, 
ażeby na koncie zostało ok. 1 miliona złotych, ale zależy to również od dochodów jakie 
do końca roku będą spływały.  
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  Jeżeli chodzi o inną działalność, to wykonujemy typowe działania 
administracyjne. Przygotowujemy projekty do nowych naborów wniosków. W chwili 
obecnej ogłoszony jest nabór na drogi lokalne, na pomoc społeczną (mam na myśli 
adaptację byłej szkoły w Narolu Wsi na mieszkania socjalne). Jest również ogłoszony 
nabór na termomodernizację. Mamy nieco zawirowań z drogami lokalnymi, bowiem co 
jakiś czas zmieniają się wytyczne. 

  Z innych kwestii, powiem Państwu o dwóch przetargach na sprzedaż 
nieruchomości. Jeden dotyczył działki w Lipiu, naprzeciw drogi wjazdowej do Kadłubisk, 
a drugi dotyczył działki w Płazowie, zabudowanej budynkami drewnianymi. Obie 
nieruchomości zostały sprzedane w licytacjach, z których kwota uzyskanych środków 
była dwukrotnie wyższa od ceny wyjściowej. Nikt nie wpłacił wadium na sprzedaż 
budynku ośrodka zdrowia w Płazowie. Po zasięgnięciu opinii na wczorajszym 
konwencie ogłoszę drugi przetarg na kwotę o 20% niższą. W chwili obecnej jest też w 
trakcie rozstrzygania przetarg na sprzedaż przychodni zdrowia w Narolu. Tutaj myślę, 
że uda się przeprowadzić przetarg, gdyż wpłacone jest wadium i uda się tę 
nieruchomość sprzedać i byłby to dochód w roku przyszłym.  

  Na koniec poinformuję Państwa o stworzeniu Grupy Rybackiej, której jesteśmy 
nieformalnym liderem, jako Gmina Narol. Ta organizacja będzie w przypadku 
dofinansowania miała siedzibę u nas. Jesteśmy już po walnym zebraniu, są wybrane 
władze i jest przygotowywana strategia RLGD do złożenia do końca roku w naborze. 
Jako gmina jesteśmy zobowiązani do wpłaty składki na opracowanie startego i 
dokumentacji do wniosku, jest to kwota wyliczona 0,46 zł od jednego mieszańca gminy i 
jest to wpłata jednorazowa. Gdyby udało się uzyskać to dofinansowanie, to byłyby to 
większe środki niż w LGD. Grupa ta miałaby siedzibę przy ulicy Józefowskiej w Narolu, 
w pomieszczeniach byłej szkoły.  

  Jeżeli byłyby jakieś pytania do mnie to bardzo proszę.”  
Pytań nie było, więc Przewodniczący Rady podziękował Burmistrzowi za 

informację i przeszedł do kolejnego punktu obrad. 
 
Ad. 5.  Podjęcie uchwał: 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 94/XIII/2015 w sprawie wprowadzenia zmian w 
bud żecie gminy na 2015 r.   
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Skarbnik Małgorzata Ważna.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 95/XIII/2015 w sprawie wprowadzenia zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Narol na la ta 2015-2027. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Skarbnik Małgorzata Ważna.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 96/XIII/2015 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
ustalenia wysoko ści stawek od środków transportowych. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Sekretarz Urzędu Daniel Lomber. 
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Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 97/XIII/2015 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
nadania statutu dla Miejsko-Gminnego O środka Pomocy Społecznej w Narolu. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 98/XIII/2015 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
nadania Statutu Miejsko-Gminnej Bibliotece Publiczn ej im. Tadeusza 
Polanowskiego w Narolu . 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 99/XIII/2015 w sprawie przyj ęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2016. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Sekretarz Urzędu Daniel Lomber. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 100/XIII/2015 w sprawie przyj ęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych na rok 2016 . 

Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Sekretarz Urzędu Daniel Lomber. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 101/XIII/2015 w sprawie przyj ęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 
Rodzinie dla Gminy Narol na lata 2016-2020. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Monika Rybka – Kierownik 
MGOPS w Narolu. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
 Po tym głosowaniu Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował Radnych, że 
otrzymał Protokół Komisji Rewizyjnej z kontroli w Miejsko-Gminnym Ośrodku Opieki 
Społecznej w Narolu, dotyczący sprawy p. Mazura, z którym zaznajomi Radnych 
podczas kolejnej sesji Rady Miejskiej.  
 Przewodniczący złożył następnie wszystkim zebranym życzenia zdrowia i 
pomyślności na nadchodzący Nowy Rok oraz życzenia wesołych i spokojnych Świąt 
Bożego Narodzenia w gronie najbliższych. 
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 Następnie ogłosił piętnastominutową przerwę w obradach od godz. 12:05 i 
przekazał dalsze prowadzenie obrad wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej w Narolu 
Grzegorzowi Patałachowi. 
 
 W trakcie przerwy obrady opuścili: Krzysztof Szawara, Adam Machlarz, Artur 
Kida, Paweł Farion. Obrady zostały wznowione o godz. 12:20. Obecnych 11 radnych. 
Przewodniczący obrad Grzegorz Patałuch, stwierdził prawomocność sesji i przeszedł 
do kolejnego punktu porządku obrad: 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 102/XIII/2015 w sprawie przyj ęcia Strategii  
Rozwi ązywania Problemów Społecznych Miasta i Gminy Narol na lata 2015-2025. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Krzysztof Mendakiewicz – 
przedstawiciel Podkarpackiego Ośrodka Szkoleniowo-Doradczego Sp. z o.o. 
w Rzeszowie. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący obrad poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 

 
Ad. 6.  Interpelacji i zapytań Radych: 
 

Interpelacji i zapytań nie zgłaszano.  
 

Ad. 7.   Sprawy różne: 
  

Spraw różnych nie omawiano. 
                             

Ad. 8.  Zakończenie sesji. 
 

Przewodniczący obrad – wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Patałuch 
stwierdził, że porządek obrad dzisiejszej sesji został wyczerpany. Przewodniczący 
podziękował Radnym, Sołtysom oraz zaproszonym gościom za przybycie oraz udział w 
XIII sesji Rady Miejskiej w Narolu i o godz. 12:55 zamknął obrady. 
 

 
 
Protokołował:              Prowadzący obrady: 

                                                                                          
Krzysztof Świętojański     Przewodniczący              Wiceprzewodniczący 

                                                            Rady Miejskiej w Narolu     Rady Miejskiej w Narolu 
    
 
 
                                                                Krzysztof Szawara                   Grzegorz Patałuch 
  


